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| sprawie uznania
rzedu białoruskiego.-

 

Już telegraficznie raportowałem,że Finlandja
uznała rzed białoruski,ż siedzibą w Mińsku,z premjerem

, Prołuckim | min.spr.zagr. Łuczyńskim w Paryżu - de fanta.

Gdym interpelował w tej sprawie p.podsekretarza Stanu w

Min.Spr.Zagr. Dr.Kaila,ten mi odpowiedzisł ,że wszygtko

polega na nieporozumieniu - że to uznanie uskuteczniono

w wielkim pośpiechem,bez porozumienia się z odnośnymi

›czynnikumi,- że uprasza mmie o powiadomienie Rzędu Rze-

czypospolitej Polskiej,że fen akt w żadnym razie nie był

skierowany przeciw Polsce,i zapewniał mnie,%e żadnych ka-

kretnych następstw mieć nie będzie.

Na dowód tego,przytoczył fakt,że wyznaczopy

przez fząd bisłoruski sjent dyplomatyczny został przez

rząd finlandzkizmuszony do opuszczenia kraju - i że wogó

le się nie zgadzano na jakiebądź przedstawicielstwo na te

renie Finlsndji. Nie wątpię,że te informacje są zupełnie

szczere,i zasługują na wiarę,a to z tego względu,że nierw з

|się mówi o wypadkach pewnego nieporoz@mienia wśród obe -

cnogo rządu finlandzkiego.

Sjent bénZoruski >.Duszewski,który też bawił w |

„arszawie i który tu tę sprawę uznania prowadził,był też |

u mnie,zapytując,czy się zgodzę wizować paszporty biało -

ruskie, jednocześnie zaś wspominając,żerBouffsX odmówił.-

  



 

Powiedzin?em mu, ze uważam postępowanie p.Bouffała za słuszne i '

że w żadnym razie paszportów wizować nie mogę,bez specjalnego zezwołe-

nia na to rzędu naszego.

W Sprawie konferencji
panstw baltyckich

E-lsingforsie. Depeszą szyfrowaną powiadomiłem Ministerstwo o
20сов5as zamierzonej konferencji państw baltyckich w Helsinæ
forsie,ktôra się wdała odbyć 'A.—go styeznia, ze względu jednak na życze

nie rzedu finlandzkiego,by konferencja ta odbyła się z udziałem Pole
Ski,odZożone została aż do wyjaśnienia tej kwestJi.Sytuaeja na fronc$
estońskim wedle posiadanych tu informacji przedstawia się bardzo kry-
tycznie.Pr&a "stonji o pomoe nie została цихzględnioną, ze względu na
dość niepewną sytuację wewnętrzną i na klub socjalistyczny w riksdagu
( sejmie ) na ktorynto ońłamxppiera sie rend obecny. Zapytywano mnie
czy rząd nasz może i chce przyjść z pomocą Zston/i.Uskazałem na anale-

giezny wypadek z Łotyszami ,wskazując jednocześnie,że Polska zawsze wd
czyła za wolność uciemiężonych,że jednak Stanowczej odpowiedzi udzie-
lić nie mogę,póki nie otrzymam odnośnych informacji,z Ministerstwa.
Pozycja moja wogóle jest bardzo drażliwa,bo Ministerstwo pragnie mię
zmusić do występowania w kwestjach politycznych,!traktując mnie wciąż
jako chargó d'affnires. Jostcze raz Upreszam o zmianę tych warunkow
 przez zamianowanie ригаtaviciela dyplomatycznego.
 

W sprawie pertraktacji
pokojowych z Sowdepją.

 

rstyo %'me Zagr.prosi o przyczynienie

 

Minis

się przez wpływy w Pstonji do zaniechania przez zamiaru zawar

cia pikuju s Sowdepja. Pinlandja Шайа wszystkich swych wpływów w tym
celu i dąży do zawarcia konwencji wojskowej z państwami baltyckiemi.

te) sprawie toczą Się pertraktacje.

"Samson Himmelstjerna m.p.
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